
Pokračující  výměna
nevyhovujícího  parního
potrubí  za  horkovodní  v
českobudějovické čtvrti Suché
Vrbné už pomalu končí
středa, 19. února 2020

Nové horkovody zde budou měřit 3,5 km.

V druhé polovině února bude zahájeno pokračování prací na
výstavbě závěrečné etapy horkovodu Suché Vrbné, která by měla
být dokončena v červnu letošního roku. Nové horkovody v této
lokalitě pak po celkovém dokončení budou měřit 3,5 km.

V souvislosti s touto výstavbou dojde k dočasnému zrušení
zastávky MHD Pod lékárnou směrem do centra, bez náhrady, a to
v  termínu  od  24.  února  do  15.  března.  Zároveň  dojde  k
částečnému  dopravnímu  omezení  na  komunikaci  na  soukromém
pozemku  SMS  Elektro  Develepment,  parcela  č.  40/2,  České
Budějovice 5, a to od 2. do 22. března. Toto omezení bude
spočívat ve svedení dopravy do jednoho jízdního pruhu řízeného
semaforem. Práce se budou provádět v co nejkratších termínech,
aby byl minimalizován dopad do veřejného prostoru.

Po ukončení této části sítě bude následovat v měsících dubnu
až  červnu  dopojení  horkovodu  k  VS  Železničářská.  Dotčené
povrchy  komunikací  a  prostranství  budou  poté  uvedeny  do
původního  stavu.  O  případných  souvisejících  krátkodobých
uzavírkách  a  dopravních  omezeních  budou  obyvatelé  města
průběžně informováni.

Během  výstavby  horkovodu  teplárna  své  zákazníky  o  teplo
nepřipraví,  zajistí  ho  provizorním  propojením.  Místy  může
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docházet ke krátkodobým omezením dodávek při přepojování a
zprovozňování nové technologie. Dotčení odběratelé ale budou
předem informováni pomocí letáků a webu teplárny.

Zde mapa s vyznačeným dopravním omezením

Teplárna věnuje péči o zdraví
svých  zaměstnanců  zvýšenou
pozornost
čtvrtek, 6. února 2020

Patří  k  zodpovědným  zaměstnavatelům,  kladoucím  důraz  na
preventivní zdravotní programy

Aktuální  chřipková  epidemie,  která  zasáhla  Jihočeský  kraj,
nemá  v  Teplárně  České  Budějovice  vliv  na  nepřetržitý,
pětistěnný provoz výroby a distribuce tepla a elektřiny. Je to
i díky aktivitám, které firma svým zaměstnancům dlouhodobě
nabízí a to včetně bezplatného očkování. Již na podzim vedení
teplárny pro ně zajistilo přednášky o zdravotní prevenci, na
nichž  se  podíleli  odborníci  Krajské  hygienické  stanice
Jihočeského kraje (KHS). Hlavním tématem bylo právě očkování
proti chřipce.

„Chřipková epidemie by znamenala absence a finanční ztráty na
obou  stranách,  tedy  u  zaměstnanců  i  zaměstnavatele,“  říká
Václav Král, předseda představenstva městské teplárny.

Zaměstnanci si v případě potřeby mohou například vybrat také
dva dny volna, tzv. sick days, na které mají rovněž nárok v
rámci  kolektivní  smlouvy.  Ta  zaručuje  i  bonus  v  podobě
poukázek,  tzv.  flexi  passů.  „Necháváme  zcela  na  uvážení
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každého, jak je využije a jak svůj volný čas tráví. Poukázky
pokrývají náklady na kulturu, cestování, relaxaci, vzdělávání,
sport i péči o zdraví,“ dodal předseda.

Více v tiskové zprávě:

Chřipková epidemie provoz teplárny neohrožuje. Městské firmě
se vyplácí péče o zdraví svých zaměstnanců

Chřipková  epidemie  provoz
teplárny  neohrožuje.  Městské
firmě  se  vyplácí  péče  o
zdraví svých zaměstnanců
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 5. února 2020

Aktuální  chřipková  epidemie,  která  zasáhla  Jihočeský  kraj,
nemá  v  Teplárně  České  Budějovice  vliv  na  nepřetržitý,
pětistěnný provoz výroby a distribuce tepla a elektřiny. Je to
i díky aktivitám, které firma svým zaměstnancům dlouhodobě
nabízí a to včetně bezplatného očkování.

„Chřipková epidemie by znamenala absence a finanční ztráty na
obou  stranách,  tedy  u  zaměstnanců  i  zaměstnavatele,“  říká
Václav Král, předseda představenstva městské teplárny.

Její  vedení  již  na  podzim  zajistilo  pro  své  zaměstnance
přednášky o zdravotní prevenci, na nichž se podíleli odborníci
Krajské hygienické stanice Jihočeského kraje (KHS). Hlavním
tématem bylo právě očkování proti chřipce. To je ve firmě
dlouhodobě  součástí  zaměstnaneckých  benefitů,  garantovaných
kolektivní  smlouvou,  podobně  jako  třeba  bezplatné  očkování
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proti klíšťové encefalitidě.

Teplárna  České  Budějovice  tak  patří  k  zodpovědným
zaměstnavatelům, kladoucím důraz na preventivní programy. Ty
postupně využilo téměř 70 procent zaměstnanců. Pozitivní vliv
na  to  má  i  profesionální  osvěta  odborníků  KHS,  ukazující
účinnost  očkování  proti  chřipce,  zvláště  ve  větších
kolektivech.

„Péče o zdraví zaměstnanců se všeobecně vyplácí. A jsme rádi,
že tento názor sdílí i odbory,“ říká Václav Král. Zaměstnanci
si  v  případě  potřeby  mohou  například  vybrat  také  dva  dny
volna, tzv. sick days, na které mají rovněž nárok v rámci
kolektivní smlouvy. Ta zaručuje i bonus v podobě poukázek,
tzv. flexi passů. „Necháváme zcela na uvážení každého, jak je
využije a jak svůj volný čas tráví. Poukázky pokrývají náklady
na kulturu, cestování, relaxaci, vzdělávání, sport i péči o
zdraví,“ dodal předseda.

Podle docentky Květoslavy Kotrbové, ředitelky KHS Jihočeského
kraje, se očkování proti chřipce ve vyspělých zemích pokládá
za důležitou prevenci. „I proto jsem ráda, že teplárna patří
mezi ty osvícené a zodpovědné firmy regionu, které se starají
o zdraví svých zaměstnanců a tuto prevenci zařadili do svých
benefitů.  V  kraji  máme  už  dva  týdny  epidemii  s  nejvyšším
výskytem onemocnění ze všech českých regionů, která naplno
postihuje i osoby v produktivním věku,“ uvedla.

Podle dostupných informací ale na podobnou prevenci dbá stále
jen třetina firem. Přitom výzkumy ukazují, že firmy nesou asi
35 procent přímých ekonomických ztrát, způsobených chřipkou,
asi  7  procent  pacienti  a  více  než  polovinu  zaplatí  stát.
Proočkovanost je přitom u nás stále velmi nízká, kolem 5 až 7
procent, zatímco ve vyspělých evropských zemích je třikrát
vyšší a v USA dosahuje 45 procent populace.

„Každá  chřipková  epidemie  má  významný  negativní  dopad  na
ekonomiku.  Očkování  je  přitom  nejdůležitějším  opatřením,



pomáhajícím snižovat počty nemocných i zemřelých. Mimochodem:
V důsledku chřipky u nás ročně zemře kolem dvou tisíc lidí,
což je více než při dopravních nehodách, a přitom pozornost se
jí věnuje podstatně menší,“ uzavřela docentka Kotrbová.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Teplárenský  zpravodaj  číslo
30
Režim celé obrazovky

Počet  domácností  napojených
na dálkové teplo z teplárny
roste
úterý, 21. ledna 2020

V loňském roce bylo připojeno dalších 112 bytů.

Zvyšování počtu zákazníků v oblasti bydlení je závislé zejména
na nové výstavbě na území města. Je-li v dosahu teplárenská
distribuční síť, jde o jednoznačnou výhodu zákazníka, který
napojením  na  CZT  nezískává  jen  tepelnou  energii,  ale  i
komplexní  servis  a  služby  v  ceně  s  nulovými  dodatečnými
náklady na údržbu či revize.
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„Zájem investorů o centrální zásobování teplem, tedy systém
CZT, potvrzuje jeho dlouhodobou výhodnost, jak ekonomickou,
tak  ekologickou,“  říká  Tomáš  Kollarczyk,  místopředseda
představenstva Teplárny České Budějovice. A upřesňuje, že jen
za posledních dvanáct měsíců, tedy od ledna 2019, přibylo 112
vytápěných domácností.

Právě  developerské  projekty,  které  se  v  katastru  města
chystají, by mohly časem přispět k pokoření magické hranice 30
tisíc bytů, napojených na českobudějovickou teplárenskou síť.

Developery a investory k využívání dálkového vytápění vede v
první fázi především cena tepla. Není to však jediný důvod.
Mezi parametry posuzování patří i výše uvedený servis nebo
fakt, že systém CZT je velmi ekologický, oproti malým domovním
kotelnám podléhá velmi přísným kontrolám úřadů, a pomáhá tak
zlepšovat čistotu ovzduší ve městě.

Více v tiskové zprávě:

V Českých Budějovicích roste počet domácností napojených na
dálkové teplo z teplárny. Za poslední rok jich přibylo 112

V Českých Budějovicích roste
počet  domácností  napojených
na dálkové teplo z teplárny.
Za poslední rok jich přibylo
112
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 20. ledna 2020
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Počet  českobudějovických  domácností  vytápěných  městskou
teplárnou se blíží k 29 tisícům. Tato hranice by mohla padnout
ještě  letos  po  připojení  nově  budovaných  bytových  domů.
Aktuálně je na dálkové teplo napojeno 28 952 bytů, o plných
1314 bytů víc než v této době před deseti lety.

„Zájem investorů o centrální zásobování teplem, tedy systém
CZT, potvrzuje jeho dlouhodobou výhodnost, jak ekonomickou,
tak  ekologickou,“  říká  Tomáš  Kollarczyk,  místopředseda
představenstva Teplárny České Budějovice. A upřesňuje, že jen
za posledních dvanáct měsíců, tedy od ledna 2019, přibylo 112
vytápěných domácností.

„Zvyšování  počtu  zákazníků  v  oblasti  bydlení  je  závislé
zejména  na  nové  výstavbě  na  území  města.  Je-li  v  dosahu
teplárenská  distribuční  síť,  jde  o  jednoznačnou  výhodu
zákazníka,  který  napojením  na  CZT  nezískává  jen  tepelnou
energii, ale i komplexní servis a služby v ceně s nulovými
dodatečnými  náklady  na  údržbu  či  revize,“  dodává.  Právě
developerské projekty, které se v katastru města chystají, by
mohly časem přispět k pokoření magické hranice 30 tisíc bytů,
napojených na českobudějovickou teplárenskou síť.

Developery a investory k tomu vede v první fázi především cena
tepla. Není to však jediný důvod. Mezi parametry posuzování
patří těchto pět základních:

STABILITA

Cenová a provozní stabilita je klíčová. Cena tepla od Teplárny
České Budějovice je dlouhodobě stabilní. Vždy se předem určuje
na kalendářní rok a věcně ji usměrňuje Energetický regulační
úřad.  Nelze  ji  tedy  stanovit  libovolně.  Dlouhodobým  cílem
jediného akcionáře, statutárního města České Budějovice je,
aby  cena  tepla  umožňovala  rozvoj  území.  Další  rovinou
stability,  zejména  v  dlouhodobém  horizontu,  je  místní
dostupnost  čisté  tepelné  a  elektrické  energie.

Systém CZT zaručuje dodávky tepla a teplé vody kdykoliv, tedy



i v extrémních mrazech či denních odběrových špičkách. Záložní
zdroje jistí 100procentní dodávku 365 dní v roce, i když je
hlavní  zdroj  třeba  kvůli  letní  údržbě  odstaven.  Průběžná
modernizace  rozvodných  sítí  a  zařízení  zvyšuje  jejich
životnost, spolehlivost a snižuje tepelné ztráty distribuce.

POHODLÍ

Komplexní služby, které městská teplárna zákazníkům poskytuje,
zajišťují komfort a pohodlí. Jedinou starostí uživatele je
otočení termostatické hlavice topného tělesa. Veškerý servis,
údržbu,  opravy  a  investice  zajišťuje  na  svých  zařízeních
teplárna. Zákazník tak odebírá tepelnou energii se zajištěným
dispečinkem a servisem 24 hodin, 7 dní v týdnu. Jde prostě o
„teplo bez starostí“.

ÚSPORY

Zavedený  systém  služeb  šetří  zákazníkům  peníze  za  revize,
opravy či výměnu jejich zařízení apod. Nečekají je tedy žádné
další skryté či neočekávané náklady, investice či stres při
řešení  nenadálých  situací.  Sám  zákazník  přitom  může  svou
spotřebou  a  hospodařením  ovlivnit  celoroční  náklady  na
tepelnou energii.

BEZPEČNOST

Technologie a zařízení nepřetržitě sledují zkušení pracovníci
teplárenského  dispečinku  a  i  díky  tomu  CZT  představuje
nejbezpečnější druh vytápění. Tepelná energie se vyrábí mimo
místo konečné spotřeby, kam se dopravuje v podobě horké vody.
A ta nehoří, neexploduje, není jedovatá ani škodlivá. A jak už
zmíněno, TČB má k dispozici záložní zdroje pro výrobu tepla.
Její výroba přitom není závislá pouze na jednom druhu paliva.
I to posiluje bezpečnost a stabilitu.

Měnící se palivový mix v Českých Budějovicích navíc postupně
snižuje spotřebu hnědého uhlí ve prospěch čistějších zdrojů
energie.



EKOLOGIE

Systém  CZT  je  velmi  ekologický.  Zdroje  TČB  plní  přísné
ekologické  limity,  jejichž  dodržování  průběžně  kontrolují
státní  orgány.  Vše  je  výsledkem  nákladných  investic  do
technologií, které snižují emise oxidu síry, dusíku a tuhých
znečisťujících látek. Nejde o levná řešení, na druhou stranu
se  potvrzuje,  že  jeden  velký  zdroj  lze  monitorovat  a
ekologizovat daleko lépe, než malé domovní kotelny, zatěžující
životní  prostředí  emisemi  škodlivin  prakticky  bez  jakékoli
kontroly.

Teplárenská  kogenerační  výroba  přitom  patří  k  vysoce
efektivním způsobům využívání zdrojů, neboť získaná energie je
zároveň využita k výrobě tepla i elektřiny.

„Systém CZT splňuje všechny požadavky na jednoduchý, pohodlný
a  dostupný  způsob  vytápění.  Je  ekonomicky  přijatelný,
bezpečný,  šetrný  k  životnímu  prostředí  a  také  lokálně
dostupný.  Možnosti  napojení  na  soustavu  CZT  jsou  dány
konkrétními parametry rozvodů v dané lokalitě města či ulici.
Nejvhodnější způsob připojení k městské distribuční soustavě
každému  zájemci  ochotně  doporučí  zaměstnanci  teplárny,“
uzavřel Tomáš Kollarczyk.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Českobudějovické  domácnosti
příští rok za teplo zaplatí o
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1,88  procenta  víc.  Růst  je
mírný, jen necelých 25 korun
měsíčně
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 2. prosince 2019

Českobudějovické domácnosti za teplo v roce 2020 odebírané od
městské teplárny zaplatí o 1,88 procenta více než letos, tedy
výrazně  méně  než  je  očekávaný  růst  inflace  za  rok  2019.
Průměrná domácnost, která ročně spotřebuje zhruba 25 gigajoulů
tepelné energie na vytápění a ohřev teplé vody za rok zaplatí
celkem o 291,25 korun více, tedy měsíčně o 24 Kč a 27 haléřů.

„V ceně tepla se negativně projevuje růst cen vstupů závislých
na  vývoji  ceny  silové  elektřiny  i  vysoká  cena  emisních
povolenek. Naopak dokážeme negativní trendy pro vývoj ceny
tepla  snižovat  provozními  a  výrobními  úsporami  a  vyšším
výnosem z prodeje silové elektřiny vyrobené ve vysokoúčinné
kogeneraci. Proto mají obyvatelé Českých Budějovic dlouhodobě
stabilní cenu. Ta se domácnostem příští rok změní o částku
nižší, než je očekávaná inflace. V tomto smyslu jde o solidní
výsledek,“  vysvětluje  Tomáš  Kollarczyk,  místopředseda
představenstva Teplárny České Budějovice.

Oceňuje  přitom  roli  jediného  akcionáře,  jímž  je  samo
statutární město, prosazující udržitelné ceny tepelné energie
jako jednu ze svých priorit a podmínek pro kvalitní život na
svém území a jeho další rozvoj.

Zásadní a velmi pozitivní vliv na stabilitu českobudějovického
tepla  ze  soustavy  má  také  rozšiřování  horkovodní  sítě  a
postupná změna palivového mixu s omezováním spalování hnědého
uhlí.

Nové ceny tepla jsou zatíženy nižší DPH, která byla snížena z
15 na 10 procent. I to je důkazem společenského a ekologického
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přínosu  tepláren  a  jejich  vysokoúčinné  kogenerační  výroby
elektřiny.

„Naším  cílem  je  eliminovat  negativní  výkyvy  na  trhu  a
vybudovat  systém  dálkového  vytápění,  který  odpovídá  21.
Století. A to včetně doprovodných služeb,“ říká Václav Král,
předseda představenstva firmy.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Lidé  vnímají  teplárnu
pozitivně
pátek, 22. listopadu 2019

Podle průzkumu se pak „na první dobrou“ respondentům nejvíce
vybaví kromě komínu i sokolí rodinka.

Průzkumu,  zaměřeného  na  vnímání  teplárny  a  jejích  služeb
českobudějovickou  veřejnosti,  který  připravila  Ekonomická
fakulta Jihočeské univerzity, se zúčastnilo 314 respondentů.
Téměř  polovina  z  nich  přitom  uvedla,  že  je  na  centrální
vytápění a ohřev užitkové vody napojena. Čtyři pětiny si pak
firmu vybaví jako dodavatele tepla ve městě.

Dotazování  se  týkalo  i  ekologie  či  vztahů  s  veřejností  a
hledalo náměty na zlepšení.

Průzkum  zde  upozornil  na  rezervy  v  konkrétních  oblastech
komunikace  s  veřejností.  Téměř  70  procent  respondentů
odpovědělo,  že  se  zajímají  o  ekologické  aktivity  ve  svém
okolí,  ale  jen  menšina  je  ztotožnila  i  se  stomilionovými
investicemi  teplárny  do  odsíření  a  ochrany  životního
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prostředí.  V  této  oblasti  budou  aktivity  teplárny  nadále
narůstat,  jde  zejména  o  postupné  snižování  spotřeby  uhlí
prostřednictvím rozšiřování palivového mixu. V přístím roce
dojde  k  napojení  čistého  zdroje,  horkovodu  z  jaderné
elektrárny Temelín, a připravují se i další projekty. Prostor
ke zlepšení komunikace v této oblasti rozhodně je.

Více v tiskové zprávě:

Komín a sokolí rodinka. Českobudějovická teplárna u veřejnosti
obstála

Komín  a  sokolí  rodinka.
Českobudějovická  teplárna  u
veřejnosti obstála
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 21. listopadu 2019

Českobudějovickou  teplárnu  lidé  vnímají  jako  tradiční  a
fungující  podnik  ve  vlastnictví  města  České  Budějovice.
Nejvíce jsou spokojeni samotní zákazníci, podle věku pak lidé
nad 50 let. Oceňují hlavně spolehlivost dodávek a nonstop
servis.

Ukázal  to  průzkum,  zaměřený  na  vnímání  teplárny  a  jejích
služeb  českobudějovickou  veřejnosti,  který  připravila
Ekonomická fakulta Jihočeské univerzity. Téměř polovina ze 314
respondentů přitom uvedla, že je na centrální vytápění a ohřev
užitkové vody napojena. Čtyři pětiny si pak firmu vybaví jako
dodavatele  tepla  ve  městě.  „Na  první  dobrou“  se  nejvíce
respondentům vybavil komín a sokolí rodinka.

Do průzkumu se zapojili nejen zákazníci teplárny, ale i další

https://www.teplarna-cb.cz/komin-a-sokoli-rodinka-ceskobudejovicka-teplarna-u-verejnosti-obstala/
https://www.teplarna-cb.cz/komin-a-sokoli-rodinka-ceskobudejovicka-teplarna-u-verejnosti-obstala/
https://www.teplarna-cb.cz/komin-a-sokoli-rodinka-ceskobudejovicka-teplarna-u-verejnosti-obstala/
https://www.teplarna-cb.cz/komin-a-sokoli-rodinka-ceskobudejovicka-teplarna-u-verejnosti-obstala/
https://www.teplarna-cb.cz/komin-a-sokoli-rodinka-ceskobudejovicka-teplarna-u-verejnosti-obstala/


občané města či z okolí. Dotazování se týkalo i ekologie či
vztahů s veřejností a hledalo i náměty na zlepšení.

„Takový průzkum jsme si zadali vůbec poprvé. Výsledek nás
příjemně překvapil. Je vidět, že úsilí našich 242 zaměstnanců
má  své  výsledky  spolu  s  odpovědným  a  transparentním
přístupem,“  říká  Tomáš  Kollarczyk,  místopředseda
představenstva  společnosti.

Průzkum  ale  upozornil  i  na  rezervy.  Téměř  70  procent
respondentů odpovědělo, že se zajímají o ekologické aktivity
ve  svém  okolí,  ale  jen  menšina  je  ztotožnila  i  se
stomilionovými  investicemi  teplárny  do  odsíření  a  ochrany
životního prostředí.

„To je prostor ke zlepšení. Jak v zefektivnění komunikace, tak
v  dalším  pokračování  našich  rozvojových  aktivit.  Rostoucí
zájem lidí o ekologii je dobrou zprávou. Potvrzuje společenský
přínos  a  smysl  existence  centrálního  zásobování  teplem  a
související kogenerační výroby elektřiny,“ uvedl Václav Král,
předseda  představenstva.  Přitom  zdůrazňuje,  že  teplárna
postupně snižuje spotřebu uhlí a rozšiřuje palivový mix o
čisté zdroje jako je horkovod z jaderné elektrárny Temelín.
Modernizací prochází i distribuční systém ve městě a výrobní
zařízení.

Průzkum  byl  zpracován  na  základě  memoranda  teplárny  s
Ekonomickou fakultou Jihočeské univerzity. Spolupráce městské
energetické  společnosti  s  českou  akademickou  sférou  je
dlouhodobá  a  týká  se  nejrůznějších  témat  –  od  řešení
technologických  otázek  až  po  konzultace  při  ekonomickém
plánování či hodnocení variant strategického rozvoje podniku.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.



Teplárna  mění  bývalé
odkaliště v lesopark
pátek, 8. listopadu 2019

V polovině roku 2021 skončí rekultivace bývalého odkaliště
teplárenského popílku a území bude pokryto zelení.

Bývalé odkaliště teplárenského popílku se nachází mezi Českými
Budějovicemi,  Srubcem  a  Starými  Hodějovicemi.  Po  skončení
rekultivace se na plochu vysadí zeleň a místo, zabírající
zhruba 50 hektarů, se stane přírodním lesoparkem na předměstí
krajské metropole.

„Pro ekologii a zlepšení životního prostředí ve městě děláme
mnoho. Jde o investice za stamiliony. Od ekologizace zdrojů po
zvyšování energetické účinnosti a efektivity dodávek energií.
A toto je jedno z dalších a významných opatření,“ říká Václav
Král, předseda představenstva českobudějovické teplárny.

Té odkaliště sloužilo téměř třicet let, mezi roky 1980 až
2009, k ukládání vedlejších produktů po spálení uhlí. Ty se
sem dopravovaly potrubím ve formě hydrosměsi, kdy se popílek
po smíchání s vodou plavil potrubím od kotlů v areálu na
Novohradské. Odkaliště má statut vodního díla III. kategorie a
podléhá  technicko-bezpečnostnímu  dohledu,  kontrolám
hydrogeologických poměrů a podzemních vod, stabilitě hrázového
systému  a  stavu  drenáží.  Nelze  ho  tedy  jen  tak  jednoduše
„zahrnout“.

„Příprava rekultivace včetně získání všech potřebných povolení
probíhala  od  roku  2005.  Základem  technické  rekultivace  je
postupné  snižování  hladiny  a  odpouštění  odkalištních  vod,
modelace  terénu  a  překrytí  rekultivačním  materiálem.“
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Vysvětluje Martin Žahourek, člen představenstva. Součástí této
fáze je také odtěžení části koruny hráze III/5 se zajištěním
jejího drenážního systému. V roce 2018 pokračovaly zemní práce
zejména ve vnitřní části odkaliště, které se zcela odvodnilo a
překryto spodní rekultivační vrstvou. Malé laguny se tak už
tvoří jen po deštích.

Letos  na  technickou  navazuje  i  biologická  rekultivace,
zahrnující  finální  překrývání  upravených  ploch  ornicí  s
následným ozeleněním. Při tom se využil i materiál z deponie
teplárny v Mladém, kde se plocha upravila do původního stavu a
vrátila zpět do zemědělského půdního fondu. Součástí projektu
je i otevření v minulosti do potrubí svedeného Hodějovického
potoka. Vytvoří se nové koryto s meandry a tůněmi. Území se
tak vrací zpět do přírody. Vznikne plocha přírodního lesoparku
s přirozeným vodním tokem.


